

|  |   |
|--|---|
| <b>Referat fra møde i kredsbestyrelsen i kreds 7 med deltagelse af K7 arbejdsgruppen</b> |   |
| <b>12. december 2023 kl. 17.00 - 21.00</b>   |   |
| <b>Sted</b>  | Hotel Lynges kro, Højrisvej 22-24, 3540 Lynges  |
| <b>Deltagere fra HB og sekretariatet</b>   | Leif Brandi Bach (LBA), Lars Udengaard (LAU) og Karen Friis (KFR)   |
| <b>Deltagere fra kreds 7 bestyrelsen</b>   | Holger Christensen (HOC), Jens Klaus Jensen (JKJ), Torben Broløs (TOB), Bjarne Larsen (BJL), Poul Dissing Jensen (PDJ), Lars Egedal (LAE) fra 17.35, Sonny Persson (SOP) og Marie-Louise Achton-Lyng (MMA)<br><br>Afbud: Ole Hansen (OLH) |

**Referat:**

**1. Valg af mødeleder**

LAU blev valgt til mødeleder.

**2. Godkendelse af dagsorden**

Dagsordenen blev godkendt.

**3. Opfølgning på mødet for tillidsvalgte i kreds 7 den 5. december på Teams**

Kredsbestyrelsen ønskede først at høre hovedbestyrelsens oplevelse af mødet. Hertil svarede LBA at der havde været mange gode spørgsmål, men undrede sig over at der ikke var flere, som sagde noget på mødet. LBA bemærkede endvidere, at der på Teamsmødet blev fremlagt en anden opfattelse af kommunikation til baglandet end den kredsbestyrelsen har givet udtryk for til møderne med K7 gruppen. Dette er ikke holdbart. LAU supplerede med vigtigheden af transparens når nye skal ind i en bestyrelse og han deler derfor bekymringen om kommunikationen til baglandet.

Der deltog 22 personer ud over kredsbestyrelsen og K7 gruppen.

MMA mener det er en god måde at holde sådanne møder på, men at Teams endnu er uvant for mange og derfor kaster man sig ikke ud i at stille spørgsmål og debattere.

PDJ rettede en kritik til K7 gruppen i forberedelsen af mødet, som han mente ikke var ordentligt forberedt med kredsbestyrelsesmedlemmerne. SOP bakkede op om dette og ser mødet som K7 gruppens behov. K7 gruppen tog dette til efterretning. Teamsmødet har dog hele tiden ligget som en del af kommunikationsplanen og LAU præciserede at formålet er at komme ud til en bredere kreds.

En del af mødet handlede om DJ's kommunikation generelt og disse input tager HMS og KFR med videre. PDJ gav endvidere feedback på indledningen og måden som den blev fremlagt på.

Konklusionen blev at kredsbestyrelsen ikke ser et behov for et nyt Teams møde, men at muligheden for at holde lignende møder fremadrettet stadig er der. Og såfremt der holdes et møde involveres kredsbestyrelsen i højere grad.

20231206HSM

#### 4. **Kandidater til kredsformandsposten**

*På kredsbestyrelsesmødet den 31. oktober blev der nedsat en koordineringsgruppe bestående af SOP, TOB, HOC og MMA til at holde fast i dialogen på tværs af distrikterne og sondere ift. mulige kandidater. Der gives en status og drøftes, om der skal ske yderligere tiltag.*

Indledningsvis kunne det konstateres, at der er ikke holdt møde i koordineringsgruppen. Begrundelsen var, at der ikke var sat en tovholder på gruppen.

LAU bad herefter hver enkelt medlem i gruppen fortælle hvad der er gjort siden sidste møde mellem kredsbestyrelsen og K7 gruppen.

MMA foreslår at koordineringsgruppen deltager i alle møder i distrikterne.

TOB har sendt mail ud i distriktet, men ikke fået respons. Til gengæld har han talt med mange personer, uden dog at have konkrete bud på en formandskandidat. TOB har ikke tiden til at få afholdt distriktsmøder.

Der er ikke nogen som har meldt sit kandidatur til HOC.

SOP har 2 mulige kandidater, hvis navne ikke nævnes endnu. Det er vigtigt at vi har svar på de mange spørgsmål, mulige kandidater vil stille.

LAU bad herefter kredsbestyrelsen drøfte hvorledes der tilvejebringes kandidater til formandsposten og hvorledes dette gøres mest muligt transparent.

KFR nævnte at sekretariatet gerne hjælper med udsendelser til medlemmer og foreninger.

Kredsbestyrelsen drøftede fordele og ulemper ved indkalde til møder i distrikterne og det at tage direkte kontakt til personer. Konklusionen blev at der skal trækkes på begge metoder. Der var enighed om Vigtigheden af at have en eller flere kandidater, som kan præsenteres forud for årsmødet i kredsen, så de delegerede har kendskab til kandidaterne.

Det blev besluttet at koordineringsgruppen mødes og laver en plan for hvordan der findes kandidater til formandsposten. Når man finder en kandidat, giver koordineringsgruppen en melding til resten af kredsbestyrelsen. MMA har opgaven med at indkalde til møde i koordineringsgruppen.

#### 5. **Opdatering af kredsens forretningsorden**

*Som aftalt har Mikala Høj Laursen, Bjarne Larsen, Lars Egedal og Hanne Smedegaard arbejdet på en opdatering af forretningsordenen inkl. en sammenskrivning af kredsens vedtægter for distrikter. Som bilag er vedlagt et foreløbigt udkast med bemærkninger med henblik på en gennemgang på mødet.*

LAU indledte punktet med at præcisere at der kun er en vedtægt i DJ, og at der ikke kan være lokale udgaver af denne. LAU kan også konstatere at det er lykkes fint at få skrevet en del af det fra den tidligere vedtægt i kreds 7 ind i forretningsordenen.

LAE gennemgik kort ændringerne. Den største ændring er at alle er på valg hvert år, så det flugter DJ's vedtægter. Der er sat en frist på 15 dage for at indsende punkter til dagsordenen. Endelig er der rettet i formuleringen af at sætte flere punkter på dagsordenen. Selvsupplering til kredsbestyrelsen er drøftet i arbejdsgruppen og konklusionen er at det kan man godt, men kun med observatørstatus. I formuleringen omkring Jægerråd og opstillinger er skal rettet til kan.

Der kom følgende input:

- MMA - kan årsmødet i kredsen give kredsbestyrelsen mandat til at finde kandidater til vakante poster og disse er stadig stemmeberettigede?

- SOP - I punkt 2.4 står der baglandet - kan dette defineres nærmere? Hvordan sikrer man at kredsbestyrelsesmedlemmer skal sikre kommunikation begge veje?
- TOB - hvad er distriktsbestyrelse? Hertil svarede LAU at distrikter jf. DJ's vedtægter er en valgteknisk enhed. LAE forklarede at begrebet distriktsbestyrelse er foreslået for at signalere at man i distrikterne har styr på kandidater m.v. inden årsmødet i kredsen.
- SOP havde et spørgsmål med et medlem: hvorfor er der ikke et jagtudvalg i DJ? Hertil svarede MMA at jagten er det overordnede, udvalgene sikrer forskellige grene under jagten. LAE foreslog at spørgsmålet sendes med MMA til HB.

Udvalget arbejder videre med de faldne bemærkninger.

#### **6. Drøftelse af HB suppleants politiske mandat.**

Kredsbestyrelsen drøftede det principielle i en HB suppleants politiske mandat. Kredsbestyrelsen var enige om at der skal være et organisatorisk ophæng i denne rolle.

#### **7. Stillingtagen til ønske fra en koordinator om at kunne råde over en projektor.**

En projektor kan enten udlejes centralt fra eller kredsbestyrelsen kan købe en som kan lånes. Kan bestilles hos Jens Kjær.

Kredsbestyrelsen besluttede at indkøbe en projektor, som kan lånes ud. PDJ ringer til Jens Kjær.

#### **8. Informationsstrategi, input til proces, hvad er det vi gerne vil?**

PDJ havde ønsket at få punktet på og forklarede at det handler om at få en mere stringent tilgang til kommunikationen fra kreds 7 til foreninger, medlemmer mv. At der ligger aktive valg bag kanaler, medier, svar mv. PDJ orienterede om et godt SoMe kursus i DJ leder regi som Hillerød JF har deltaget i og opfordrede til at kredsbestyrelsen holder et lignende kursus.

Kredsbestyrelsen tages emnet op på et senere møde.

#### **9. Orientering**

- a. Distrikt 3 har møde den 4. januar 2024
- b. Tilbage melding på spørgsmålet på kredsbestyrelsens møde den 31. oktober, om man kan være medlem i en anden kreds og ikke bare et andet jægerråd. Svaret fra Mikala Høj Laursen er vedlagt som bilag.
- c. Indsatsen til styrkelse af jagtforeninger og jægerråd. Kredsbestyrelsen har fået en mail med orientering om den fremadrettede indsats.

Orienteringen blev taget til efterretning.

#### **10. Kommunikation**

Der blev ikke aftalt specifikke tiltag. Referatet fra mødet lægges på hjemmesiden.

#### **11. Aftale om nyt fælles møde og KB møde**

Der blev aftalt et nyt møde den 30. januar. HMS bestiller mødelokale i Ringsted.

20231206HSM



**12. Eventuelt.**

Der arbejdes stadig på et sted i distrikt 1 - HSM hjælper med dette.

KFR orienterede om at Torben Bagh er udpeget til rådet i Nationalpark Skjoldungernes Land efter indstilling fra de 3 Jægerråd.